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رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
 شمار بیماران کرونایی 

در استان رو به افزایش است

هرمزگانی ها از سفر به شهرستان های 
همجوار خودداری کنند
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با جدیت پیگیر تعیین تکلیف 
حریم ۶۰ متری دریا هستیم

گروه گزارش// آیین کلنگ زنی و آغاز عملیات اجرایی پنجمین پالایشگاه تولید روغن پایه کشور 
 در بندرعباس واولین بوســتان بزرگ مسئولیت اجتماعی شــرکت ها در کشور در شمال محله 
دو راهی ایســینی و اتوبان شهید رجایی بندرعباس با حمایت ستاد پیگیری اجرای سیاست های 

اقتصاد مقاومتی استان هرمزگان توسط شرکت معماران تجارت آفتاب برگزار شد. 
   در این مراســم استاندار هرمزگان، رئیس کل دادگســتری هرمزگان، دادستان بندرعباس، رئیس سازمان 

صمت، فرماندار بندرعباس، مدیرعامل شرکت معماران تجارت آفتاب و... حضور داشتند، احداث  پالایشگاه 
تولید روغن پایه کشــوردر روز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی در ســال جهش تولید آغاز شد. مدیرعامل 
شرکت معماران تجارت آفتاب در این مراسم گفت: بعد از 25سال، پنجمین پالایشگاه تولید روغن کشور در 

بندرعباس  اجرایی شده است تا روغن موتور، شمع، پارافین و... تولید شود. 

شرکت پالایش نفت بندرعباس 
پیشرو در اقتصاد ایران
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راه اندازی پالایشگاه تولید روغن پایه برای 1200 نفر اشتغالزایی مستقیم و 3500 نفر اشتغالزایی غیر مستقیم دارد

با سرمایه گذاری شرکت معماران تجارت آفتاب در بندرعباس

 پنجمین پالایشگاه تولید روغن پایه کشور
 و بوستان مسئولیت های اجتماعی  کلید خورد

ادامه از تیتر یک//
 مهدی دوســتی بــا بیان اینکــه دو برابر زمان بهــره برداری 
اشتغالزایی داریم، گفت: 1200نفر اشتغالزایی مستقیم  و 3500 
نفر اشــتغالزایی غیرمستقیم با بهره برداری از این پروژه به همراه 
خواهد داشت. دوســتی با بیان اینکه 150 میلیون دلار برآورد 
ســرمایه گذاری در اجرای این پروژه شده است؛ اظهار داشت: 
این پروژه تا دهه فجر دوســال آینده به بهره برداری می رسد . 
دوســتی گفت: جلوگیری از خام فروشی، جلوگیری از واردات 
 روغن هــای خارجی، ایجــاد ظرفیت مازاد بــرای صادرات و 
ارز آوری کشور، تولید انواع روغن های پایه از خوراک لوبکات با 
جدیدترین فن آوری روز توسط بخش خصوصی، ایجاد فرصت 
برای شــکل گیری ده ها واحد پایین دستی تولیدی در استان که 
نیاز به روغن پایه دارند و تبدیل اســتان به پنجمین قطب تولید 
روغن در کشور به عنوان مزیت های دیگراجرای این پروژه نام 
برد.دوستی با اشاره به توجه این شرکت به حوزه مسئولیت های 
 اجتماعی گفت: مدرسه ابن سینا در بندرعباس را در سال آینده به 
بهره برداری می رسانیم. وی به توزیع ارزاق و جهیزیه به عنوان 
دیگر فعالیت های شرکت معماران جنوب در حوزه مسئولیت های 
اجتماعی اشاره کرد و افزود: با موسسه خیریه ای قرارداد بستیم 
واز ماه آینده نیز ســاخت 50 خانه را برای ایتام شروع کرده و 
تا شــش ماه آینده مورد بهره برداری قرار می گیرند.  وی اظهار 
داشت: اولین بوستان بزرگ مسئولیت اجتماعی شرکتها در کشور 
به وسعت 1۶ هکتار با پیگیری دادستان بندرعباس نیز اجرایی 

شــده وکاشــت بیش از ۸000 اصله درخت مثمر بومی استان، 
قابلیت استفاده تفریحی و گردشــگری از این بوستان بصورت 
رایگان برای عموم داشــته و استفاده عواید فروش محصولات 
درختان بوستان برای خانواده زندانیان نیازمند، ایجاد فضای سبز 
و منظر چشــم نواز در 1۶ هکتار از اراضی بایر را با اجرای این 

طرح در برنامه داریم.
  ارزآوری و جلوگیری از خام فروشی  

  رئیس کل دادگســتری هرمزگان نیز با قدردانی از مدیرعامل 
شرکت معماران تجارت آفتاب گفت: اجرای این پروژه را در روز 
اقتصاد مقاومتی ودر سال جهش تولید به فال نیک می گیریم و 
با اجرای این پالایشــگاه، ارزآوری و جلوگیری از خام فروشی  
نصیب کشور خواهد شد و اشتغالزایی برای 1200نفر از بومیان را 
به همراه دارد. علی صالحی افزود: در راستای منویات مقام معظم 
رهبری و سیاست های ریاست معظم قوه قضائیه، حمایت از تولید 
را با جدیت در برنامه داریم و امنیت ســرمایه گذاری، رفع موانع 
تولید و حمایت حقوقی وقضایی از واحدهای تولیدی را در برنامه 
داریم و از تعطیلی واحدهای تولیدی جلوگیری کرده و می کنیم. 
به گفته رئیس کل دادگستری هرمزگان، ستاد اقتصاد مقاومتی در 
استان فعال است و واحدهای تولیدی، شرکت ها و کارخانجاتی 
که با مشکل مواجهند، مشکلات شان را برطرف می کنیم. صالحی 
با بیان اینکه مشکلات قضایی و حقوقی اجرای این پروژه را بعد 
از دوسال با همراهی استاندار هرمزگان، نماینده ولی فقیه در استان 
و دســتگاه های اجرایی و... برطرف کردیم؛ افزود: انتظار داریم 
 مدیرعامل شــرکت معماران تجارت آفتاب به تعهداتش جهت
 بهره برداری از پالایشگاه در زمان مقرر عمل کنند و اشتغالزایی 
حتما برای بومیان باشــد که نظارت های لازم را در این حوزه 

داریم. وی با اشــاره به اجرای بوســتان 1۶هکتاری توســط  
 شرکت معماران تجارت آفتاب در بندرعباس در راستای انجام 
مسئولیت های اجتماعی و اقتصاد مقاومتی گفت: عواید این  طرح 

نصیب خانواده های نیازمند و زندانیان می شود.

   تعامل دستگاه های نظارتی و اجرایی
  اســتاندار هرمزگان نیز در این مراســم از تعامل و هم اندیشی 
وهمراهی  دســتگاه های قضایی، نظارتی ، نماینده ولی فقیه در 
استان، رسانه ها، بازرسی، دستگاه اطلاعاتی، دیوان محاسبات و... 
که باعث رفع بســیاری از مشکلات در حوزه های مختلف واز 
جمله اقتصادی و سرمایه گذاری بخش خصوصی شده قدردانی 

کرد. فریدون همتی با قدردانی از ریاست قوه قضائیه و رئیس کل 
دادگستری استان و دادستان بندرعباس  و اینکه سیستم قضایی در 
کنار دســتگاه های اجرایی و خصوصی است؛ افزود: با حمایت 
 از بخش خصوصی و ســرمایه گذاران، آنها در حوزه تولید و... 
سرمایه گذاری می کنند و اشتغالزایی و... را به همراه دارد که این 

پروژه هم با همراهی دستگاه قضایی کشور واستان، امروز وارد فاز 
اجرا شده است که از مسئولان قضایی جای قدردانی دارد.همتی 
افزود: در حوزه صادرات با همراهی دســتگاه قضایی، بسیاری 
 از مشکلات در استان برطرف شــده است.وی تصریح  کرد: به 
 مدیران دســتگاه هــای اجرایی کــه دغدغــه عواقب برخی 

 تصمیــم گیری های شــان را دارنــد، توصیه کــرده ایم که با 
دســتگاه های قضایی و نظارتی ارتباط نزدیکی داشــته باشند 
تا بتوانند اقدامات شــجاعانه و بموقع داشــته باشند تا از بروز 
خســارت برای کشور جلوگیری شــود. وی اجرای پالایشگاه 
روغن پایه و ســایر پروژه ها را باعث توانمند شــدن کشــور 
دانســت واز مدیرعامل شــرکت تجارت آفتاب قدردانی کرد. 
وی افزود: با بهره برداری از این پالایشــگاه، از خام فروشــی 
جلوگیری شده و افزایش ارزش افزوده، اشتغالزایی، رونق تولید 
و اقتصادی را به همراه خواهد داشــت. استاندار هرمزگان تأکید 
 کرد بایستی به بخش خصوصی تکیه کنیم و آن را رقیب ندانیم و
 سرمایه گذاری بخش خصوصی باعث افزایش بهره وری، کاهش 

فساد، توانمندی کشور و... خواهد شد. 
  توجه دستگاه قضایی به حوزه مسئولیت اجتماعی 

شرکت ها
  دادســتان بندرعباس در مراسم اجرای بوستان مسئولیت های 
اجتماعی که به همت شــرکت معماران تجارت آفتاب در اتوبان 
شهید رجایی بندرعباس به مساحت 1۶ هکتار اجرا شد و بیش از 
۸هزار نهال در آن کاشته می شود، اظهار داشت: عواید این بوستان 
به خانواده های زندانیان داده می شــود و مردم هم می توانند از 
این بوستان استفاده کنند.مجتبی قهرمانی با اشاره به ورود دستگاه 
قضایی به موضوع مسئولیت های اجتماعی شرکت هاو صنایع و 

بنگاه های اقتصادی گفت: از ابتدای امسال با شرکت های بزرگ 
جهت توجه به حوزه انجام مسئولیت های اجتماعی مکاتبه شده 
 و اگرچه این حوزه با نگاه خیرخواهانه و مسئولیت اخلاقی انجام 
می شد ؛ اما الان به عنوان موضوعی الزام آور است و شرکت های 
در حوزه مسئولیت های اجتماعی در حال رقابت هستند.قهرمانی 
گفت: با پیگیری استاندار و حمایت های رئیس کل دادگستری 
استان، شرکت های بزرگ در حوزه مسئولیت های اجتماعی ورود 
کرده اند. وی گفت: حوزه های آموزش، بهداشت، محیط زیست، 
ورزشی، فرهنگی، مذهبی و... از مصادیق مسئولیت های اجتماعی 
است و شرکت معماران تجارت آفتاب اقدام بزرگی را در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی انجام داده است.قهرمانی گفت: این بوستان 
 در کنار محلات حاشــیه ای اســت که  ساکنان این محلات هم 
می توانند از این بوستان استفاده کنند.  فرماندار بندرعباس نیز در 
این مراسم با قدردانی از استاندار هرمزگان، رییس کل دادگستری 
و دادســتان بندرعباس جهت ارتقای امنیــت و توجه به حوزه 
 اقتصاد و معیشت مردم گفت: همراهی خوبی را دستگاه قضایی با 
دســتگاه های اجرایی دارد که منجر به رفع مشکلات می شود.

عزیزاله کناری همچنین از شرکت معماران تجارت آفتاب بدلیل 
اجرای این پروژه ها قدردانی کرد.محمدعلی پیش آهنگ مدیر 
توســعه ۶،7 و11 شرکت معماران تجارت آفتاب نیز گفت: این 
کارخانه، اولین کارخانه تولید روغن های صنعتی در کشور است 
که در بندرعباس به عنوان قطب اقتصاد نفت کشور وارد فاز اجرا 
 شده است.پیش آهنگ اظهار داشت: با راه اندازی این پالایشگاه، 
روغــن های صنعتی  پایه 2و3 مختص خودروهای مدل 200۸ 
به بالا در این کارخانه تولید شده و از ورود این نوع روغن ها به 
کشور بی نیاز شده و ارزآوری و صادرات را نیز در آینده علاوه 
بر مصرف داخلی به همراه خواهد داشت.وی اظهار داشت: حتی 
 در کشورهای منطقه، اولین کشور هستیم که این روغن را تولید 
می کنیم و لایســانس آن را از پژوهشکده نفت داریم واز خرید 
لیسانس خارجی نیز بی نیاز هستیم.به گفته پیش آهنگ در کشور 
فقط روغن پایه یک بــرای خوروروهای مدل زیر 200۸ تولید 

می کنیم. 

با سرمایه گذاری شرکت معماران تجارت آفتاب در بندرعباس

پنجمین پالایشگاه تولید روغن پایه کشور و بوستان مسئولیت های اجتماعی  کلید خورد

ادامه در همین صفحه

         علی زارعی/ دریا
daryaz           @ gmail.com1359
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استاندار هرمزگان  در همایش بین المللی 
تصفیه آب و نمک زدایی عنوان کرد 

هرمزگان مهم ترین بازیگر عرصه تامین آب کشور
  گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: استان هرمزگان که تاکنون 
شاهراه تجاری کشور و لنگرگاه ثبات و امنیت خلیج فارس و دریای 
 عمان و مهد علوم و صنایع دریایی کشــور بوده، هم اکنون با اجرای 
 پــروژه های بزرگ تصفیه و انتقال آب به چشــمه جوشــان تولید 
آب شیرین در کشور تبدیل شده است.به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر 
فریدون همتی در همایش بیــن المللی تصفیه آب و نمک زدایی در 
بندرعباس، عنوان کرد: کمتر از سه ماه پیش، مرحله نخست ابَرَپروژه 
آب شــیرین کن یک میلیون متر مکعبی خلیج فارس افتتاح شــد و 
پروژه انتقــال آب خلیج فارس به فلات مرکزی ایران به عنوان یکی 
از بزرگترین پروژه های آبی خاکی خاورمیانه در اســتان هرمزگان 
در حال اجراســت. وی ادامه داد: یکی از مهمترین الزامات توســعه 
پایدار دسترســی مناســب به منابع آب پایدار است و برای اطمینان 
 از نقش آفرینــی هرچه بهتر هرمزگان در توســعه پایدار، بزرگترین 
آب شــیرین کن های کشور در استان احداث شده و  با این پروژه ها 
می توان هرمزگان را مهم ترین بازیگر عرصه تامین آب کشور دانست.
استاندار هرمزگان افزود: تمام این پیشرفت ها با مشارکت حداکثری 
بخش خصوصی شکل گرفته که نشان از ثبات و امنیت سرمایه گذاری 
در استان دارد.همتی تصریح کرد: اما هیچ یک از این پیشرفت ها بدون 
ارج نهادن به تحقیق و پژوهش در نهادهای آموزش عالی امکان پذیر 
نیســت و برگزاری همایش بین المللی تصفیه آب و نمک زدایی نیز 
 یکی از تلاش های مهم و قابل تقدیر این حوزه است. نخستین همایش 
بین المللی تصفیه آب و نمک زدایی به میزبانی پردیس دانشگاه صنعتی 
امیرکبیر روز سه شنبه به صورت آنلاین در بندرعباس آغاز شد و تا 

30 بهمن ادامه خواهد داشت.

خروج مرغ از هرمزگان ممنوع است
  گروه خبر //  معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان 
گفــت: با هدف مدیریت بازار مرغ اســتان، خروج مرغ از هرمزگان 
ممنوع اســت. به گــزارش خبرنگار دریا ، دکتر ایــرج حیدری در 
جلسه ستاد تنظیم بازار اســتان هرمزگان با  محوریت بررسی بازار 
 مرغ اســتان، عنوان کرد: با توجه به تولید مناســب مرغ در ســطح 
مرغداری های استان کمبود این ماده پروتئینی در بازار هرمزگان قابل 
پذیرش نیست. وی در همین رابطه گفت: با هدف مدیریت بازار مرغ 
اســتان، خروج مرغ از هرمزگان ممنوع است. معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری هرمزگان خاطرنشــان کرد: اداره کل تعزیرات 
حکومتی با متخلفان اصلی که اقدام به خروج مرغ از هرمزگان می کنند 
قاطعانه برخورد کند.حیدری در همین رابطه تصریح کرد: فرمانداران 
مبادی خروجی شهرستان ها را رصد و کنترل کنند تا از هرگونه خروج 
مرغ جلوگیری شــود و در این زمینه از ظرفیت پلیس اقتصادی بهره 
گرفته شود. وی با انتقاد از روند توزیع مرغ، افزود: بخشی از اختلالات 
موجود در بازار مرغ نارســایی ها در شبکه توزیع است که ضروری 
است بر شــبکه توزیع مرغ هرمزگان نظارت بیشتری صورت گیرد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان تصریح کرد: 
عرضه مرغ در فروشگاه های کوچک و خرده فروشی ها تقویت شود 
و در راســتا از ظرفیت بسیج اصناف بهره گرفته شود.حیدری افزود: 
جهاد کشاورزی با برنامه مشخص و مدون در زمین تامین بازار تامین 
مرغ مورد نیاز اســتان با رفع مشکلات فعالان این بخش اقدام کند تا 
از هرگونه اختلال و کمبود در بازار این محصول جلوگیری شود.وی 
اظهار داشت: از کشتارگاه های هرمزگان با رفع موانع حمایت شود تا 

روند عرضه مرغ به بازار سرعت گیرد.

خبر

خبری
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سرمقاله

  ترویج سبک زندگی اســلامی یکی از خلاءهایی است که 
دســتگاه های فرهنگی، مذهبی و.... بایستی به آن توجه کنند 
تا حتی کســانی که تمایــل دارند با این ســبک زندگی کنند، 
بدلیل عدم آگهی، از آموزه های دینی منحرف نشــوند و بتوانند 
با سبک زندگی دینی و بایدها و نبایدهایش آشنا شوند.گرچه 
در حال حاضر در  ســخنرانی مراسمات هیئت شهدای گمنام 
بندرعباس که شــب های جمعه و در مناسبت های مذهبی به 
این موضوع هم اشــاراتی شــده و تداوم دارد، اما نیاز است که 
در مناطق مختلف شــهر و استان بصورت حضوری و مجازی 
 و... در خصوص ســبک زندگی اســلامی، فرهنگ سازی و 
اطلاع رسانی شود؛ زیرا بسیاری از خانواده ها گلایه مند که در این 
حوزه بخوبی اقدام نشده است و بدلیل عدم آشنایی کامل اقشار 
مختلف با سبک زندگی اسلامی و دیدگاه و روش زندگی بزرگان 
دین و... آنها نیز گاهی شــاهد رفتارهایی حتی از قشر مذهبی 
 هستند که با آموزه های دینی مطابقت ندارد واین موضوع نشان 
می دهد که در این حوزه بخوبی اقدام نشــده است ومی طلبد 
متولیان مربوطه به این موضوع توجه بیشتری داشته باشند و توپ 
این مسئولیت را در زمین همدیگر پاسکاری نکنند و همچنین از 
 موازی کاری بپرهیزند. متاسفانه سبک زندگی غربی را دشمنان با 
شیوه های مختلف در بین اقشار مختلف جامعه نهادینه کرده اند و 
برخی ها چنان در این سبک زندگی غرق شده اند که جدا کردنشان 
 از این زندگی غربگرایانه ســخت اســت و این موضوع بدلیل 
سهل انگاری دستگاه های متولی در این بخش در کشور واستان  
است که نتوانسته اند خلاءهای موجود را برطرف نمایند و تغییر 
نوع پوشش حتی برخی از بومیان و سگ گردانی برخی جوانان 
و... را نباید به سادگی از کنارش گذشت است. از آن طرف متاسفانه 
کمتر جلسات اخلاقی در شهر واستان بطور مرتب برگزار می شود 
 و یا از اســاتید اخلاق دعوت می شود که حتی نهادهای متولی 
می توانند بخش زیادی از جلسات را بصورت غیرحضوری و 
در بستر فضای مجازی برگزار کنند و از طرفی بایستی فرصتی 
جهت پاســخگویی به دغدغه ها و ســئوالات و چالش های 
 این حوزه برای اقشــار مختلف جامعه فراهم شود و از ظرفیت 
رسانه ها نیز استفاده شود. چرا همچنان بسیاری از خانواده ها دغدغه 
 آموزش قرآن به فرزندان شان را دارند و همچنین برخی ها عنوان 
 می کنند برای ارتقای رشد معنوی شان و پاسخ به سئوالات شان در 
حوزه های مختلف، نمی دانند بایستی به چه کسی و کجا مراجعه 
نمایند؟ برخی خانواده ها و بخصوص جوانان و زوج های جوانی 
که تمایل دارند با سبک زندگی اسلامی بیش از پیش آشنا شوند، این 
 فرصت برای شان فراهم نیست و حتی برخی عنوان می کنند بایستی 
زندگی ائمه اطهار و چهارده معصوم )ع( وبزرگان دین را در ابعاد 
 مختلف بشناســند و الگو گیری کنند که این فرصت برای شان 
فراهم نیســت که بایســتی در این حوزه برنامه ریزی مناسبی 

صورت گیرد.
  علی زارعی

لزوم ترویج سبک زندگی اسلامی

 گروه خبر //  نشســت دکتر اکرمی خزانه دار کل کشور با مدیران 
دســتگاه های تابعه وزارت امور اقتصادی و دارایی به ریاست دکتر 
دســینه نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان 

برگزار شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این نشســت دکتــر اکرمی خزانه دار کل 
کشــور گفت؛ حجم گمرک و تجارت خارجی در هرمزگان نشان دهنده 
اهمیت موضوع گمرکات در هرمزگان اســت کــه با توجه به نقش آن در 
کشــور نیازمند نگاه ویژه مرکز به استان هرمزگان مي باشد.اکرمی با بیان 
اینکه طبیعتا این نگاه در وزارت امور اقتصادی و دارایی وجود دارد افزود: 
گمرکات هرمزگان برای دولت از اهمیت خاصی برخوردار است و همواره 
به شــکلی دقیق رصد می شود.خزانه دار کل کشور در پاسخ به مشکلات 
مطروحه در خصوص بحث اموال تملیکی در اســتان گفت؛ما در بسیاری 
از موارد با شــما هم عقیده ایم و برای حل معضلات اســتان مشکلات را 

منعکــس می کنیم.در بخش دیگری از این نشســت اکرمی با بیان اینکه 
وصول مالیات در اســتان هرمزگان وضعیت مطلوبی دارد افزود ؛ استرداد 
مالیات ارزش افزوده که به آن اشاره شد نکته بسیار درست و مهمی است 
که حتما به آن رسیدگی خواهد شد. دکتر اکرمی در پاسخ به موضوع کمبود 
نیروی انسانی و استخدام در دستگاه های تابعه وزارت در هرمزگان گفت؛ 
متأســفانه این مشکل بزرگی است که باید به صورت مکتوب توسط دکتر 
دسینه به عنوان نماینده وزیر امور اقتصادی و دارایی در هرمزگان به وزارت 
ارسال و پیگیری شود.دکتر اکرمی با بیان اینکه ظرفیت های بالقوه بسیاری 
در اســتان هرمزگان است افزود؛ متأســفانه این استان تا کنون به جایگاه 
واقعی خود نرسیده وشاخص های کلان و انتقاداتی که دکتر دسینه مطرح 
 کردند شامل نکات مهمی بود که نشانگر عدم دستیابی به ایده آل هاست. 
خزانه دار کل کشــور با اشــاره بــه موضوعاتی که پیرامــون بیمه های 
خصوصی و نرخ شکنی ها مطرح شــد افزود؛ متأسفانه این موارد وجود 

 دارد و باید به جد رســیدگی شــود در غیر اینصورت ایــن اتفاق برای 
بیمه های دولتی آسیب زننده است. در بخش دیگری از این نشست نماینده 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در هرمزگان به ارائه گزارش عملکرد درآمدهای 
استانی در سال جاری پرداخت . دکتر دسینه ضمن قدردانی از زحمات مدیرکل 
و همکاران امور مالیاتی در استان هرمزگان افزود : خوشبتانه امور مالیاتی با 
رشد33 درصدی نسبت به مدت مشابه سال9۸ رشد قابل توجهی داشته که 
این امر شایسته تقدیر است. وی در ادامه با بیان  رشد 2۸درصد درآمدهای 
غیرمالیاتی در  اســتان به رشد41درصدی ســپرده گذاری ،23 درصدی 
مطالبات و33درصدی تسهیلات بانکی اشاره کرد.مدیر کل امور اقتصادی 
 و دارایی هرمزگان در پایان با بیان اینکه با جدیت به دنبال تزریق سرمایه به 
 پروژه های ســرمایه گــذاری در هرمزگانیم و از ایــن طریق می توانیم 
پروژه های مزیت دار اســتان هرمزگان را با شتاب بیشتری  انجام دهیم و 

زمینه ساز توسعه استان هرمزگان باشیم.

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان  : 

به دنبال تزریق سرمایه به پروژه های سرمایه گذاری در هرمزگان هستیم

گروه خبــر // سرپرســت معاونت 
سیاســی، امنیتــی و اجتماعــی 
گفــت:  هرمــزگان   اســتانداری 
 مــردم هرمــزگان از تــردد بــه 
اطلاع  تا  همجوار  های  شهرســتان 
ثانوی برای جلوگیری از گســترش 

بیماری کرونا خودداری کنند. 
    علــی رئوفی در جلســه شــورای 
اطلاع رســانی استان با اشاره به کارنامه 

مطلوب اســتان در مهار  ویروس کرونا، 
عنوان کرد: این موفقیت حاصل مدیریت 
استاندار هرمزگان و تلاش های اعضای 
ستاد کرونا، کادر بهداشــت و درمان با 
 همراهی اقشار مختلف مردم، رسانه ها و 
فعالان سیاســی و اجتماعی می باشد.
 وی افزود: روند مناســب کاهش آثار و 
آســیب های کرونا در هرمزگان حفظ 
شــود تا به هدف مهم هرمــزگان بدون 
کرونا دست پیدا کنیم.سرپرست معاونت 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان خاطرنشان کرد: در خصوص 
اعلام وضعیت و رنگ ها، اســتان تابع 
تصمیمــات ســتاد ملی کرونا اســت.

رئوفــی تصریح کرد: حفــظ تعادل در 
روند مدیریت بیمــاری کرونا از اهمیت 
بســزایی برخوردار اســت تا نه شاهد 
طغیان دوباره ویروس باشیم و نه تعطیلی 
کار و کســب های اقتصادی تا معیشت 
مردم دچار مخاطره نشــود. سرپرست 
معاونت سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
 اســتانداری هرمــزگان در خصــوص 
در  کرد:  ســفرها، خاطرنشــان  کنترل 
شهرستان های که ممنوعیت های ورود 
مسافر دارند مصوبات ستاد کرونا توسط 
 ستاد های کرونای شهرستان ها عملیاتی 
می شــود و مبادی ورود استان با انجام 
تســت از مســافران ورودی در حــال 

کنترل است. وی افزود: فرهنگ استفاده 
از ماسک در هرمزگان به خوبی نهادینه 
شــده است و ضروری اســت این روند 
 مطلوب تداوم یابد. رئوفی در خصوص 
 تردد های شبانه در هرمزگان، افزود: در 
شهرستان های که طبق مصوبات ستاد کرونا 
 استان دارای ممنوعیت تردد شبانه هستند 
 ممنوعیــت هــا در حال اجراســت و 
دوربین ها تخلفات بین ساعت 21 تا 3 

بامداد را ثبت می کنند.
  سرپرســت معاونت سیاســی، امنیتی 
 و اجتماعــی اســتانداری هرمــزگان 
 تصریــح کــرد: مــردم از شــرکت در 
گردهمایی های خانوادگی خوداری کنند، 

یکی از عوامل گســترش کرونا شرکت 
در محافل خانوادگی اســت.وی با بیان 
اینکه در همین رابطه گفت: عروسی ها 
با حداقل مدعوین برای حفظ ســلامتی 
شرکت کنندگان برگزار شود، اظهار کرد:  
مردم از دادن تست اســتقبال کنند زیرا 
این تست ها با هدف غربالگری و حفظ 
ســلامتی آنها در دستور کار قرار گرفته 
است.به گزارش ایسنا ؛سرپرست معاونت 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان خاطرنشان کرد: مردم هرمزگان 
از تردد به شهرســتان هــای همجوار تا 
اطلاع ثانوی برای جلوگیری از گسترش 

بیماری کرونا خوداری کنند.

گروه خبر // مدیرکل انتقال خون هرمزگان گفت: 
انجام عمل های جراحی و مصرف مستمر خون 
توسط بیماران خاص، استان را با کاهش ذخیره 

خونی مواجه کرده است. 
   دکتــر ایمان زارعی با اعلام این خبر به رســانه ها 
افزود: در روزهــای پایانی ســال انجام عمل های 
جراحــی همانند عمل قلب باز که در زمان شــیوع 
کرونا به تعویق افتاده بود، افزایش یافته و درخواست 
بیمارســتان ها برای دریافت خون نیز سیر صعودی 
گرفته به طــوری که در برخی از روزها توزیع خون 
در اســتان به بیش از 250 واحد هم می رســد.وی 
بیان داشــت: همچنین با توجه بــه اینکه روزانه در 
مراکــز بیماری های خاص در اســتان هرمزگان نیز 
که به طور متوســط ۶5 درصد خون های اهدایی را 
شامل می شود، بر  کاهش ذخیره خونی افزوده است.

مدیرکل انتقال خون هرمزگان اظهارداشــت: این در 
حالی اســت که میزان اهدای خون توسط شهروندان 
نیز کاهش یافته است که یکی از علت های اصلی آن 
شیوع کرونا می باشد.دکتر زارعی خاطرنشان کرد: این 
اطمینان خاطر را بارها به شهروندان داده ایم که مراکز 
اهدای خون به دلیل رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
در بالاترین سطح سلامت قرار دارند و با اهدای خون 
و از طریق خون، ویروس کرونا منتقل نمی شود.وی با 
درخواســت از تمامی شهروندان برای اهدای خون و 
اشاره به نقش مهم مردم در نجات و زندگی بخشیدن 

به بیماران افزود: حضور مستمر مردم در این روزهای 
پایانی سال و تعطیلات نوروز می تواند بهترین هدیه و 
لحظه ها را بــرای همنوعان نیازمند به خون رقم بزند.
زارعی یادآورشد: اهداکنندگان خون در استان هرمزگان 
می توانند بــه چهار مرکز اهدای خون در شــهرهای 
بندرعباس، بندرلنگه، قشم و میناب مراجعه و یا اینکه با 
ورود به نشانی اینترنتی nobatdehi.ibto.ir مکان 
و زمان مورد نظر خــود را برای اهدای خون انتخاب 
کنند. براساس آمارهای اعلام شده از سوی مسوولان 
انتقال خون هرمزگان، نیاز روزانه مراکز درمانی استان 

به طور متوسط بین 230 تا 250 واحد خون است 
و ســازمان انتقال خون این استان باید خون مورد 
نیاز 21 بیمارستان و مرکز درمانی را فراهم کند که 
این مهم تنها با همت و مشــارکت مردم امکان پذیر 
است.هرمزگان از نظر مبتلایان به بیماری تالاسمی 
در رتبه دوم کشــور قرار دارد و یک هزار و 500 
بیمار تالاسمی دارد که سه برابر متوسط کشور است.

بیشــترین مصرف خون در هرمزگان مربوط به سه 
هزار و 500 بیمارخاص و بیماران ســخت درمان، 
عمل های جراحی و مصدومان تصادف های جاده ای 
اســت.به گزارش ایرنا ؛ بیماران دیالیزی و بیماران 
دارای اختلال انعقاد خــون نیز از دریافت کنندگان 
دائمی فرآورده های خونی هستند که هرمزگان دارای 
400 بیمــار دیالیزی و 1۶0 بیمــار دارای اختلال 

انعقادی است.

گروه خبر // دادســتان عمومی و انقلاب بندرعباس، 
گفت: با جدیت پیگیــر تعیین تکلیف حریم ۶۰ متری 
دریا هستیم تا مشکلات ســاکنان نوار بلوار ساحلی 

برطرف شود.
   مجتبی قهرمانی در گفت وگو با خبرنگار روزنامه دریا در 
بندرعباس، اظهار کرد: با جدیت در حال مکاتبه و پیگیری 

از سوی دستگاه های متولی  هستیم تا هر چه سریع تر حریم 
۶0 متر دریا تعیین تکلیف شود.وی در ادامه ابراز امیدواری 
کرد: بــا پیگیری های صورت گرفته شــاهد تعیین تکلیف 
و برطرف شــدن مشکلات ســاکنان نوار بلوار ساحلی در 
موضوع حریم ۶0 متری دریا خواهیم بود. لازم به ذکر است، 
روزنامه دریا در سلســله گزارش های میدانی به مشکلات 

ســاکنان نوار بلوار ساحلی در موضوع بلاتکلیفی حریم ۶0 
متری دریا پرداخته بود که در مهر ماه ســال جاری بازدید 
دادستان عمومی و انقلاب بندرعباس به عنوان مدعی العموم 
و مســوولان مربوطه را در پی داشت و  این رسانه تاحصول 
نتیجه نهایی پیگیر خواســته های ساکنان نوار ساحلي شهر 

بندرعباس خواهد بود.

مدیرکل انتقال خون:

هرمزگان باکاهش ذخیره خونی مواجه است

دادستان عمومی و انقلاب بندرعباس عنوان کرد

با جدیت پیگیر تعیین تکلیف حریم ۶۰ متری دریا هستیم

روابط عمومی 
بیاييد طراوت و شادابی را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم شیلات هرمزگان 

گروه خبــر // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان به صورت ســرزده از سه حوزه 
 قضایی بندرخمیر، بندرلنگه و پارســیان 

بازدید کرد.
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی صالحی رئیس 
کل دادگســتری اســتان هرمزگان در راستای 
پیگیری برنامه های راهبــردی و نظارتی و به 
منظور بررســی عملکرد قضات و کارکنان به 
صورت سرزده از حوزه های قضایی بندرخمیر، 
بندرلنگه و پارسیان بازدید کرد.وی همچنین پس 
از بررســی وضعیت هر یک از این حوزه های 
قضایی، به منظور ارتقای سطح کیفی عملکرد 

و رفاه حال مراجعین، دستورات و توصیه های 
لازم را ارائه نمود.رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان همچنین با برخــی از مراجعین این 
حوزه های قضایی دیدار و گفتگو نمود و پس 
از اســتماع مطالبات آنها ، دستورات لازم را به 
منظور رسیدگی به موارد مطرح شده صادر کرد.
گفتنی است، در جریان این بازدید ها از تعدادی 
از قضات و کارکنان حوزه های قضایی بندرخمیر، 
بندرلنگه و پارسیان که در اجرای سیاست های 
ابلاغی از سوی ریاســت محترم قوه قضائیه ، 
رسیدگی به امور محوله و تکریم ارباب رجوع 

عملکرد مطلوبی داشته اند تقدیر شد.

هرمزگانی ها از سفر به شهرستان های همجوار خودداری کنند

بازدید سرزده رئیس کل دادگستری هرمزگان از سه حوزه قضایی غرب استان
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آتش نشانی  رئیس سازمان   // گروه خبر 
و خدمات ایمنی شهرداری بندرعباس از 
اطفاء 223 مورد آتش سوزی در دیماه سال 
جاری خبر داد و گفت: از این تعداد، 12۶ 

مورد آتش سوزی عمدی رخ داده است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، فرجام دانش 
در این ارتباط اظهار کرد: در دیماه ســال 

جاری، 223 مورد آتش ســوزی توسط 
آتش نشانان بندرعباس اطفاء شده است.
وی با اشاره به اینکه از این تعداد حادثه، 
4۶ مورد مربوط به منازل مسکونی بوده 
است، افزود: بررســی کارشناسان نشان 
می دهد علت 1۶ مورد از آتش سوزی های 
منزل با منشــاء گاز و 15 مورد نیز بر اثر 
اســت.رئیس سازمان  بوده  برق  اتصالی 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری 
بندرعباس خاطرنشان کرد:  طی این مدت 
۶5 مورد اطفاء ضایعات، 45 مورد اطفاء 
فضای سبز، 27 مورد اطفاء چهار دیواری 

و هفت مورد اطفاء مغازه تجاری صورت 
گرفته اســت.دانش تصریح کرد: در دیماه 
گذشته همچنین 15 مورد اطفاء خودروی 
ســبک و چهار مورد نیز اطفاء خودروی 
سنگین توسط آتش نشــان ها انجام شده 
است.این مقام مسئول ادامه داد: در مجموع 
آتش سوزی های اطفاء شده دیماه گذشته، 
12۶ مورد عمدی بوده و علت 17 مورد 

نیز نامشخص است.
  وی همچنین عنوان کرد: میانگین رسیدن 
آتش نشان ها به محل حادثه، از لحظه اعلام 
حریق، ســه دقیقه و 50 ثانیه بوده است.

و خدمات  آتش نشــانی  رئیس سازمان 
ایمنی شــهرداری بندرعباس با اشاره به 
علت این آتش سوزی ها، اضافه کرد: 47 
مــورد از آتش ســوزی های رخ داده در 
دی ماه بر اثر ســهل انگاری، 1۸ مورد بر 
اثر نقص فنــی و 14 مورد نیز بر اثر عدم 
ایمنی بوده است.دانش همچنین اظهار کرد: 
در مجموع آتش سوزی های رخ داده دیماه 
ســال جاری، 10 نفر مصدوم شده اند که 
همگی آنها مرد بودند و متاســفانه سه نفر 
نیز در حادثه مخزن سوخت جان خود را 

از دست دادند.

رئیس سازمان آتش نشانی شهرداری بندرعباس خبر داد

 ثبت 12۶ مورد آتش سوزی عمدی در بندرعباس 

 طرح : مریم عباس زاده

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
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مفقودی 

معاون استاندار هرمزگان:

برای سرمایه گذاران  در هرمزگان فرش قرمز پهن می شود
  گروه خبر // معــاون هماهنگی امور اقتصادی 
 اســتانداری هرمــزگان گفــت: از هرگونــه 
سرمایه گذاری در بخش شیلات هرمزگان توسط 
بنگاه های قوی اقتصادی کشور از جمله سازمان 

اقتصادی کوثر استقبال می شود.
  بــه گزارش خبرنــگار دریا ، دکتر ایــرج حیدری 
 در  جلســه مشــترک کارگروه اقتصادی، اشــتغال، 
ســرمایه گذاری و ســتاد راهبری و مدیریت اقتصاد 
مقاومتی استان هرمزگان با اشــاره به برنامه  سازمان 
اقتصادی کوثر برای سرمایه گذاری در حوزه پرورش 
میگو در استان، عنوان کرد: از هرگونه سرمایه گذاری در 

بخش شیلات هرمزگان توسط بنگاه های قوی اقتصادی 
کشور از جمله سازمان اقتصادی کوثر استقبال می شود.
 وی افزود: از هرگونه ســرمایه گذاری در هرمزگان به 
شــرط آنکه ســرمایه گذاران با هدف و برنامه باشند 
بــه صورت همه جانبــه حمایت و بــرای آنها فرش 
قرمز پهن می شــود.معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری هرمزگان تصریح کرد: سازمان اقتصادی 
 کوثر بنگاه اقتصادی قوی در ســطح ملی اســت که 
 می تواند تحولات خوبــی در حوزه پرورش میگو با 
ســرمایه گــذاری در این بخش ایجــاد کند.حیدری 
در همیــن رابطــه گفــت : باید از فرصــت حضور 

 ســازمان اقتصادی کوثــر برای ســرمایه گذاری در 
 طرح های شیلاتی هرمزگان نهایت بهره را برای ایجاد 
فرصت های جدید شــغلی و افزایــش تولید برد.وی 
افزود: حضور ســازمان اقتصادی کوثــر طرح های 
 ســرمایه گذاری دریا محور به ویــژه پرورش میگو
می تواند به تقویت و تحول این صنعت کمک شایانی 

کند.
  معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان 
افزود: ســازمان اقتصادی کوثر پس از اســتقرار در 
 هرمزگان برای اجرای طرح های سرمایه گذاری توجه 

ویژه ای به اشتغال نیروهای بومی داشته باشد.

  گــروه خبــر // معــاون آموزش 
پــرورش  و  متوســطه آمــوزش 
هرمــزگان گفــت: نرخ پوشــش 
تحصیلی واقعی در دوره متوســطه 
افزایش نســبت  با 1.4 درصد  دوم 
به82.۰9 گذشته  تحصیلی  سال   به 

 ) 82 ممیز 9 صدم( درصد رســیده 
است.

  به گزارش خبرنگار دریا، محمد قویدل 

لاری اظهار داشت: در راستای مدیریت 
شناسائی و جذب دانش آموزان بازمانده 
از تحصیل و تــارکان تحصیل، کاهش 
نرخ ترک تحصیل، ارتقاء سطح پوشش 
تحصیلی و بهبود سهم های بین رشته ای 
شاخه نظری اســتان هرمزگان در دوره 
دوم متوسطه، تمام شاخص های مربوط 
به پوشش تحصیلی و عدالت آموزشی 
در سال تحصیلی 1400-1399 دارای 

رشد می باشد.وی افزود: با اعلام دفتر 
معاونت آموزشی متوسطه وزارت و مرکز 
برنامه ریزی منابع انســانی واحد اداری 
دوره  تحصیلی  پوشــش  نرخ  وزارت، 
متوســطه دوم در سال تحصیلی جاری 
نســبت سال تحصیلی گذشــته با 1.4 
درصد افزایش، بــه ۸2.09 ) ۸2 ممیز 
9 صدم( درصد رسیده است.قویدل ادامه 
داد: آمار ترک تحصیل دوره متوســطه 

دوم نظری نیز با 5۸ صدم کاهش نسبت 
به سال تحصیلی گذشته به 1.۶۸ ) یک 

ممیز ۶۸( رسیده است.
  معــاون آموزش متوســطه آموزش 
 و پــرورش هرمزگان اظهار داشــت: 
نرخ گذر پایه نهم به دهم متوسطه نیز با 
۶1 صدم رشــد از 91.90 به 92.51 ) 
92 ممیز 51( درصد افزایش یافته است.
به گفته قویدل، سهم دانش آموزان پایه 
دهم رشته علوم انسانی دبیرستان های 
نمونه دولتی نیز 2۶ ممیز 75 می باشد 
که نسبت به سال تحصیلی گذشته دارای 
3.۸7 ) سه ممیز ۸7 صدم( درصد رشد 

می باشد.

 نصب دکل های ویژه اینترنت پرسرعت
 در منطقه کوهشاه احمدی

  گروه خبر // فرماندار حاجی آباد هرمزگان گفت: نصب دکل های 
ویژه اینترنت تلفن همراه در منطقه کوهشاه احمدی که واقعا به لحاظ 
ارتباطات دچار مشکل بود، آغاز شــده است و بزودی شاهد اتفاق 
بزرگی در این منطقه خواهیم بود. حمید جهانگیری در یک گفت وگوی 
رســانه ای اظهار کرد: با پیگیری های انجام شده به منظور رفع مشکل 
ارتباطی منطقه کوهشاه احمدی ضمن اجرای کامل فیبر نوری در این 
منطقه، تعداد ســه دکل مخابراتی ۶۶ متری در روســتاهای مازگرد، 
بیدوییــه کجین و مرزاندر نصب و راه اندازی می شــود. وی با بیان 
اینکه در این خصوص اقدامات خوبی در دســت اقدام است، افزود: 
3 عدد ریپیتر رادیویی بــر روی دکل های مازگرد، بیدوییه کجین و 
مرزاندر نصب می شــود که می تواند ضمن ایجــاد ارتباط پایدار در 
این منطقه، اینترنت پرسرعت همراه را نیز فراهم کند.فرماندار حاجی 
آبــاد اضافه کرد: 2 عدد ریپیتر موبایــل در بیدوییه کجین و کهن دار 
 نصب می شود تا ضمن برطرف شدن مشکلات ارتباطی امکان ارتقاء 
سایت های احمدآباد، مازگرد و روستاهای اطراف نیز فراهم شود.به 
گزارش فارس  ، جهانگیری همچنین از اجرای فیبر نوری در این منطقه 
به منظور انتقال ارتباط پایدار تلفــن همراه به عنوان اقدامی ماندگار 
یــاد کرد و گفت: با اجرای کامل فیبر نوری و انتقال ارتباط دکل های 
ارتباطی بر بستر این فیبر، شاهد ارتقای ظرفیت های ارتباطی پایدار به 

همراه اینترنت پرسرعت همراه خواهیم بود.

 وقوع حادثه در پالایشگاه ستاره خلیج فارس
 تکذیب شد 

  گروه خبر // مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس وقوع حادثه در این پالایشگاه را تکذیب کرد و 
گفت: ویدئوی پخش شده ی منتسب به این شرکت در فضای مجازی 
صحت ندارد.به گزارش خبرنگار دریا ، »نرگس صداقت« در تشریح 
این خبر بیان داشــت: ویدئویی با منبع نامشخص در فضای مجازی 
منتشــر شد که برخی انتشاردهندگان تصاویر سقوط جرثقیل و فوت 
احتمالی چهار نفر را منتسب به پالایشگاه ستاره خلیج فارس عنوان 
کردند؛ درحالی که از رنگ لباس، وضعیت پوشــش فصلی، ماســک 
نداشتن کارگران، تجهیزات پس زمینه ویدئو و نام شرکت پیمانکار درج 
شده روی جرثقیل به راحتی می شــد این موضوع را دریافت که این 
حادثه نه در این برهه ی زمانی و نه در این پالایشگاه به وقوع پیوسته 
است.وی تصریح کرد: ویدئو مذکور با هر هدفی که منتشر شده باشد، 
اقدامی غیراخلاقی بود که توقع می رفت افراد و رسانه ها اخبار مرتبط 
با پالایشگاه را از درگاه های رسمی پیگیری کنند و جلوی انتشار این 
ویدئوی جعلی را بگیرند.مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت 
نفت ستاره خلیج فارس فیک نیوز را خطری بالقوه در فضای رسانه ای 
امروز دانســت و از پیگیری ها برای شناسایی عامل انتشار این خبر 
جعلی و ناگوار خبر داد.صداقت در پایان بیان داشت: خوشبختانه سطح 
ایمنی در ابرپالایشــگاه ستاره خلیج فارس در حدی است که همواره 
مورد تحسین نهادهای ناظر قرار گرفته و راه اندازی و بهره برداری بدون 
 hSSed حادثه این مگاپروژه یکی از بزرگ ترین افتخارات واحد

پالایشگاه است.

خبر

نگاهی به سیر تحول معماری برکه ها در شهر بندرکنگ

گروه گــزارش//  بندرکنگ در جنوب ایران 
یکی از شــهرهای منطقه خلیج فارس است 
که برکه های تاریخی متعددی در جنوب ایران 

دارد.
   برکه ها در بندرکنگ نماد معماری ســنتی بوده 
و به اشــکال متعدد ساخته می شده است. برخی 
از برکه مســتطیل شــکل بوده و برخی از آن ها 
شکل استوانه ای داشتند. برخی دارای سقف بوده 
و برخی بدون ســقف بودند. اما نگرش ســاخت 
برکه های متعدد در شــکل هــای متعدد، مربوط 
 به کــم آبی، نگهــداری آب و اقلیم جنوب ایران 
 می باشــد. برکه های کوچک حتــی در درون 
کوه ها و مســیرهای ســنگلاخی و کوهستانی و 
قلعه های تاریخی بندرکنگ هم ساخته می شده 
اســت. معماران بندرکنگی که به ساخت برکه ها 
مبادرت مــی کردند، معماران خاصــی بودند و 
هر معماری نمی توانســت اقدام به ساخت برکه 
نماید. چون می بایســت بین گودی و سقف برکه 
تناســب وجود داشته باشــد تا باعث ماندگاری 
برکه گردد. تا پیش از ایــن که گودی برکه ها به 
صورت سیمانی ســاخته شود، به جای سیمان از 
ساروج استفاده می شد. برکه دریادولت که در دوره 
 اتابکان فارس در بندرکنگ ساخته شده است، از 
برکه هایی اســت که با ملات ســاروج و سنگ 
ساخته شده بود. فراهم آوردن ساروج بسیار زمانبر 
 بود و به همین دلیل نیز ساخت برکه بسیار طولانی 
می گردید. از سوی دیگر در گذشته گودی برکه ها 
 با دست حفر می گردید، اما در حال حاضر گودی 
 برکه های بزرگ و متوســط بوســیله لودر حفر 
می گردد. برخــی از برکه های خیلی قدیمی هم 
در ســاختن گودی و هم ســقف آن از ساروج 
 استفاده شده و عمر برخی از آن ها نظیر برکه های 
 قلعه لشــتان . برکه دریا دولت به چندین ســده 
می رســد. بیشتر تخریب ســقف در برکه هایی 
اســت که گودی آن ها بسیار بزرگ است. برخی 
از برکــه ها نظیر برکه دریا دولت و برکه ای دیگر 
 در کنار مســکن کارگران بندرکنگ بدون سقف 
می باشند. برخی از برکه های بندرکنگ در بستر 
زمان سقفشان تخریب گردید. در زمان افتادن سقف 
برکه، اگر برکه خالی از آب بوده و یا آب کمی در 
برکه باشــد، به کف برکه هم آسیب می رسد. این 
نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر بندرکنگ و شهردار پرتلاش و فرهیخته این 
شهر تاریخی جناب آقای مهندس ایوب زارعی به 
رشــته تحریر در می آید در نظر دارد به معماری 
برکه در شهر بندرکنگ در بســتر زمان پرداخته 

و نشان دهد که ســیر تحول معماری برکه ها در 
شــهر بندرکنگ چه صورت بوده است و معماران 
بندرکنگی چه نقشی در معماری برکه های بزرگ 
و کوچک این شــهر و مناطق اطراف داشته اند. 
اقلیم گرم و خشک و گرم و مرطوب جنوب ایران 
همواره نیاز به آب  و نگهداری از آن را دو چندان 
 می کرده است. مســئله آب و شیوه نگهداری از 
آب های سطحی در جنوب ایران و شهر بندرکنگ 
از اهمیت خاصی برخوردار اســت. مردم شــهر 
 بندرکنگ همواره به شیوه های متعدد در جمع آوری 
 آب های ســطحی کــه در اثــر بارندگی جاری 
 می شود، کوشــا بودند. ایجاد خمره ها در مسیر 
آب هــای جاری در دره هــا و کوه ها در همین 
راســتا صورت می گرفته اســت. برکه ها نماد 
ســازگاری مردم شــهر بندرکنگ با طبیعت گرم 
و خشــک جنوب ایران اســت. ایــن برکه ها 
 که بیشــتر توســط خیرین و افــراد ثروتمند در 
مکان های متعدد از شــهر بندرکنگ و اطراف آن 
و در مسیر آب ساخته شــده اند، در بسیاری از 
 موارد نام آن ها برگرفته شــده از نام ســازندگان 
آن ها می باشد. در مواردی نظیر برکه دریا دولت 
نیــز این نام از دوره اتابکان فــارس بر آن مانده 
است.برکه ها می توانند مستطیلی شکل، ستوندار، 
مدور، با ســقف، بدون سقف، دارای یک ورودی 
و خروجی نظیر برکه های قلعه لشــتان یا چندین 

ورودی و خروجی باشــند. در مجموع برکه، آب 
انبار، منبع، مصنعه، منبــع، حوض، آبگیر، تلاب، 
نوعی مخزن آب سرپوشــیده، آب بندی شده و 
غالبا ساخته شــده در پایین تر از سطح زمین که 
به منظور ذخیره آب آشامیدنی و برای ایام کم آبی 
یا پایداری در برابر دشمن در هنگام محاصره شدن 
و گاه استفاه از آب خنک در تابستان، در شهرها، 
روستاها، دژها، مســیر راه های کاروان رو و در 
دل کوه ها ساخته شده است. این نوع مخازن آب 
در بیشتر نقاط سرزمین ایران به آب انبار معروف 
اســت)گلزاری،1357،ص147( در منابــع قدیم 
اسلامی به زبان عربی ظاهرا واژه های اصطخر یا 
برکه برای منبع یا مخزن سر پوشیده آب به کار رفته 
است.)ایرانیکا( واژه برکه چنانکه دیده شد در منابع 
فارسی متاخرتر اســلامی دقیقا به این معنی)آب 
انبار( بسیار به کار برده شــده است. اما در مورد 
تاریخچه برکه باید عنوان کرد که انبارهای ذخیره 
آب در آغــاز گودال هایی بود که خود به خود از 
آب باران و ســیلاب ها پر می شد. به تدریج بشر 
خود به انبار کردن آب در این گودال ها پرداخت و 
سرانجام توانست با ایجاد انبارهای آب در جاهای 
 مورد نیاز خود؛ آب دست یابد. با پیشرفت تمدن 
 روش هــای ذخیــره آب نیز تکامــل یافت. در 
تمدن های ایــران، مصر و بیــن النهرین آب را 
 در انبارهای سرپوشــیده غیــر قابل نفوذی که از 

تبخیر شدن آب و آلودگی آن جلوگیری می کرد، 
ذخیره می کردند. در کشورهای یونان و روم نیز از این 
شیوه برای ذخیره آب استفاده می شد)فرشاد،ص217 
و 21۸( تاریخچــه قدیمی ترین برکه در شــهر و 
 اطراف بندرکنگ هم به خوبی مشخص نیست اما 
برکه های قدیمی خیلی در مقیاس کوچکتر ساخته 
می شــدند که نمونه های متعدد آن را می توان در 
قلعه لشــتان به خوبی مشــاهده نمود. در ایران و 
بــه ویژه مناطق جنوبی ایران که  شــهر بندرکنگ 
نیز جزء آن می باشــد، از روزگاران کهن به علت 
کمبــود آب در بخش عمده ای از این ســرزمین، 
ارزش و اعتباری بســیار بــرای آب قائل بودند و 
آب انبار یکی از ســاختمان هایی بود که  از زمان 
های بســیار دور برای تامیــن و نگهداری آب به 
ویژه در مناطقی که به آب دائمی)چشــمه و قنات( 
یا فصلی)باران( متکی بود، ابداع شــد و توســعه 
یافت. یکی از کهن تریــن نمونه های آب انبار در 
ایران در کنار محوطه چغازنبیل مربوط به هزاره 2 
ق.م. و در دوره شکوفایی تمدن ایلام به دست آمده 
 اســت.)ورجاوند،ص2( ولی این اندازه اطلاعات و 
مدارک برای بررسی دقیق مصالح، ابزارها، سبک و 
روش های  معماری آب انبارها در روزگار کنونی 
کفایت نمی کند. با وجــود این  با اتکا بر این آثار 
و رواج احــداث قنوات، ســدها و بندها در دوره 
اشکانیان و ساسانیان که می تواند بیانگر پیشرفت 

عمده ای در تکنیک های ساختمانی باشد)ایرانیکا( 
برکه های موجود در قلعه باستانی و تاریخی لشتان 
هم می تواند داده های خوبی برای برکه های ایران 
باستان باشــد. این برکه که در سنگ کنده شده و 
بیشتر آن ها دارای ســقف بوده و برخی از آن ها 
هم بدون سقف می باشند، نشان دهنده تلاش مردم 
جنوب ایران برای نگهداری آب باران و اســتفاده 
از آن در طول ســال بوده است. روش هدایت آب 
به دورن برکه ها در قلعه لشــتان هم در نوع خود 
جالب توجه اســت. بزرگترین برکه این قلعه نیز 
 مستطیل شکل بوده و در نزدیکی درب ورودی قلعه 
می باشد. هر چند در بستر زمان بیشتر این برکه ها 
تخریب شده و مسیری که آب را به درون برکه ها 
هدایت می کرده در بســتر زمان تغییر کرده است، 
اما بقایای ایــن برکه ها و نوع معماری آن ها نگاه 
 هر معماری و گردشــگری را به سوی خود جلب 
می کند. بیش از یکصد برکه در این قلعه باستانی و 
تاریخی وجود دارد و در دوره های متعدد تاریخی 
مورد استفاده بوده اند. ساخت برکه های ستون دار 
هم در جنوب ایران رایج بوده اســت. ساختن آب 
انبارهای ســتون دار که در جزیره هرمز نمونه آن 
وجود دارد امکان می داد کــه از طاق های کوتاه 
برای پوشــش مخازن  استفاده شــود و در نتیجه 
سقف مخزن همکف زمین قرار گیرد و ایجاد بنای 
دیگــری بر روی آن ممکن گــردد. به تدریج آب 
انبارها به صورت جزئی از یک مجموعه معماری 
به هم پیوســته در آمد و معمولا در کنار و همراه 
با مساجد و مدارس ســاخته می شد)عابدینی و 
دیگران،13۶7،ص30 و 31(. در شــهر بندرکنگ 
و مناطــق اطراف آن برکه های ســتون دار وجود 
 نــدارد، اما برکه های اســتوانه ای بــه وفور دیده 
می شــود. بیشــتر برکه های بندرکنگ که توسط 
معماران بندرکنگی ســاخته شــده است، در شهر 
بندرکنگ، قلعه لشتان و مناطق اطراف قرار دارند 
و در گذشــته آب را با شــیوه های متعدد از برکه 
به منزل مــی آوردند و زمانی که در بندرکنگ آب 
لوله کشــی نبود، در بیشتر خانه ها چاه آب وجود 
داشت و آب برکه بیشتر برای نوشیدن استفاده شده 
و مصارف شستشــو و غیره نداشته است. معماران 
 بندرکنگی در بستر زمان یاد گرفته بودند که استقامت 
برکه های مدور ممکن است از مستطیلی بیشتر باشد 
و به همین دلیل هم اکثر برکه های شــهر بندرکنگو  
اطراف بندرکنگ به صورت مدور ساخته شده اند. 
ســاختن برکه های مدور برای معماران بندرکنگی 
سخت تر بوده اما آن ها چنان ممارستی در این کار 
داشــتند که در نوع خود منحصر به فرد بوده است. 
برکه پنج تا در بندرکنگ تلفیقی از برکه های مستطیل 
شکل و مدور است که به عنوان یکی از آثار معماری 

جنوب ایران می باشد.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354
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گروه خبر // رییس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
در زمینه بیماری کرونای انگلیسی بدلیل ترددهای به خارج 
از کشــور از هرمزگان در معرض ریسک و خطر بالایی قرار 

داریم.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر حســین فرشیدی در یک 
نشست خبری به بیان آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان 
پرداخت و همچنین به سوالات اهالی رسانه در استان نیز پاسخ 

داد.
برگزیده اظهارات رییس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در 

ادامه می آید:
* در قریب به یک سال اخیر شاهد همکاری و همدلی بسیار 
خوبی در اســتان در حوزه مدیریت بیماری کرونا را شــاهد 
بودیم. از بســیج تشــکر ویژه دارم که در قالب طرح شهید 
ســلیمانی کمک بســیار بزرگی در قرنطینه بیماران کرونایی 
انجام دادند و یکی از دلایل کاهش بیماران و مدیریت مطلوب 

شرایط، همکاری خوب بسیج با دانشگاه علوم پزشکی بوده 
است.

** ســازمان بهداشت جهانی تأکید دارد که ماسک همچنان 
مهم ترین روش مهار این بیماری اســت. تمرکز بیشــتری بر 
استفاده از ماسک از سوی سازمان بهداشت جهانی وجود دارد 

و استفاده از دو ماسک نیز مورد تأکید قرار گرفته است.
* در زمینه بیماری کرونای انگلیسی بدلیل ترددهای به خارج 
از کشــور از هرمزگان در معرض ریسک و خطر بالایی قرار 
داریم.* میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در استان نباید 
شوخی گرفته شود. باید به رعایت های یک ماه پیش در این 
زمینه برسیم که بیش از 90 درصد در استان بود و عدم تجمع 
یکی از اصلی ترین راه های مهار این بیماری است و امیدوارم تا 
پایان این هفته بتوانیم میزان رعایت را در استان افزایش دهیم.
* شمار بیماران کرونایی در استان در حال افزایش است که 

عمدتا بیماران سرپایی هستند.
 * بیش از دو هزار تست روزانه در استان در حال انجام است.

* ساده انگاری نکنیم و بدانیم که کرونا در کمین همه است. 
* کرونا هنوز درمان موثری ندارد و هر ابتلایی ممکن است 
به فوت بیانجامد و این بیماری از مدل خاصی تبعیت نمی کند.

* ما در مرحله اول توزیع واکسن قبول داریم که عادلانه نبوده 

است و سهم مناسبی به هرمزگان داده نشده است. البته توزیع 
واکسن دلایل مختلفی دارد و موضوع امنیت در توزیع بسیار 
مهم است. باید در دمای 20 درجه زیر صفر نگهداری و حمل 
شود. البته مرحله دوم هنوز به دست ما نرسیده است و سلامت 

در توزیع نیز مهم است.
* تاکنون ۸0 دوز دریافــت کرده ایم و در مرحله دوم توزیع 
قطعا سهم بیشتری به هرمزگان می دهند و در مرحله دوم تمامی 
کادر درمان را واکســینه می کنیم و مرحله سوم وارد تزریق 

واکسن به افراد مسن و دارای بیماری های زمینه ای می شویم.
*هدف ما این اســت که در مواجهه با موج مورد مســافران 
ایرانی خارج از کشور، تمام پروازها و شناورهای خارجی را 
تست می گیریم. مکان های مناسبی را نیز برای قرنطینه آماده 

کرده ایم.
* تاکنون 5 یا ۶ مورد مشــکوک ابتلای به کرونای انگلیسی 
در استان را تست انجام و به تهران ارسال کرده ایم. هنوز مورد 

مثبتی نداشته ایم.
** در مورد پشه آئدس با زحمت ویژه ای در حال پیگیری 
آن هســتیم. هنوز صید پشه آئدس در مدت اخیر نداشته ایم. 
لاستیک ها با ماشــین مخصوصی از حالت لاستیک خارج 
شدند و خرد شده اند. تجمع پرشمار لاستیک دیگر در استان 

نداریم. بحمداله تاکنون بیمار مبتلا به تب دنگی نیز نداشته ایم.
* تا آخر فروردین مقرر شــد تا تور گردشــگری در استان 

فعالیت نداشته باشد و اگر اقدام کنند، خلاف قانون است.
* اکنون فقط یک نوزاد مبتلا به کرونا در استان داریم که در 

بیمارستان کودکان بستری است. 
* در مــورد پلمپ برخی واحدها، هدف ما اذیت کردن مردم 
نیست. در ســتاد هم مطرح شده که بجای تعطیلی، جرائم را 
بالا ببریم. گاهی برخی پلمپ ها سبب گرفتاری مردم می شود. 
 البته همکاری خوبی از ســوی دســتگاه قضایی با دانشگاه 

علوم پزشکی و ستاد کرونا در جریان است.
* آزمایشگاه تست کرونا را در بندرلنگه در هفته آینده افتتاح 
خواهیم کرد که مشــکل آن نیروی انسانی است که آن را حل 
کرده ایم و دوره های لازم داده شده است تا دیگر نیازی نباشد 
که موارد تست به بندرعباس ارسال شود.* از تجمع کارگران 
فصلی به صورت موردی تست کرونا گرفتیم که مورد مثبتی 
نداشــتیم. در کیش موارد مثبتــی از تجمع کارگران خارجی 
داشــتیم که تصمیمات لازم ابلاغ شــد. از شماری تجمعات 
کارگری دیگر نیز تســت انجام داده ایم که مورد مثبتی وجود 
نداشته است. البته بر رعایت پروتکل های بهداشتی بخصوص 

رعایت فاصله گذاری تأکید داریم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

 شمار بیماران کرونایی در استان رو به افزایش است

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک 
و آب و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبر // نیروی انسانی یکی از بزرگ ترین 
ثروت های هر کشــور اســت و نقش جامعه 
کارگری در رونــق اقتصاد و افزایش تولیدات 

کشور بی بدیل است.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ کارگران بخشــی از 
ذخیره ها وثروت این کشــور هستند و ما باید این 
جهاد گران عرصه خدمت را یاری کنیم و دستشان 
را بفشــاریم چرا که موتور متحرکه پیشرفت این 
جامعه به دست این قشر از جامعه حرکت می کند.

مهندس حمید رضاییــان اصل مدیرعامل مجتمع 
کشتی ســازی و صنایع فراســاحل ایران ضمن 
قدردانی از قشر زحمتکش اذعان داشت: کارگران 
به عنوان سربازان خط مقدم جبهه اقتصادی هستند 

و خدمات آنان در این عرصه قابل تقدیر اســت و 
حمایت از جامعه کارگری و ارائه خدمات به این 
قشــر زحمتکش در اولویــت مجموعه ایزوایکو 
قرار دارد و باید امنیت و آرامش شــغلی کارگران 
به عنوان ســرمایه های حــوزه دریایی و بندری، 
حفظ شــود و رفع مشکلات این قشر زحمتکش 
در دســتور کار قرار گیرد زیرا حمایت از جامعه 
کارگری و ارائه خدمات به این قشر زحمت کش، 
زمینه ساز شکوفایی اقتصادی و تحقق اهداف عالیه 
کشور می شود.از همین رو گفتگویی را با مسعود 
حیدری مسئول مکانیکی ماشین آلات سنگین و 
از کارگران پرتلاش در گروه طراحی ســازهای 
دریایی و فراســاحلی ترتیب دادیم که خلاصه ی 

آن در ادامه آمده است.حیدری در گفتگو با حوزه 
ارتباطات و امور بین الملل مجتمع کشــتی سازی 
و صنایع فراساحل ایران اینگونه اذعان اشت: 20 
ســال اســت که در مجموعه ایزوایکو مشغول به 
فعالیت هســتم، در هر آغاز و پایانی از پروژه ها 
فصل های جدیدتری از پیشرفت صنعت دریایی 
نمود پیدا می کند که این تنها تجلی بخش رشد و 
تخصص کارگران جوان و پویا را به تصویر کشیده 
است.وی خاطرنشان کرد: در سرما و حتی گرمای 
بندرعباس در این مجموعه با تعدادی از همکارانم 
 مشــغول ســاخت ســکوی های نفتی و گازی 
بوده ایم و در حال حاضر مشغول ساخت سکوی 
هنگام هستیم که قبل از این سکوهای هندیجان با 

تلاش های شــبانه روزی کارگران در این گروه و 
مدیریت مجموعه به آب اندازی شــد.حیدری در 
ادامه تشــریح کرد: ما کارگران بخشی از خانواده 
بزرگ صنعت هســتیم که در کنار یکدیگر برای 
تحقق اهداف مشترک دست از تلاش بر نخواهیم 
داشــت؛ و از آنجایی که مهمترین رکن در زندگی 
هر انسانی خانواده ی اوست ما کارگران نیز از این 
امر مستثنی نیستیم و برای اینکه احساس امنیت؛ 
آرامش و غرور را برای خانواده ی خود به ارمغان 
بیاوریم معمولاً شرایط و مشخصات و رخدادهای 
کاری خود را در خانــه بازگو می کنیم.این کارگر 
زحمتکش گفت: معتقدم هرکاری که با عشــق و 
باور قلبی و احساس مســئولیت انجام داده شود 

می تواند تاثیر گذاری مثبتی در رسیدن به اهداف 
 بزرگ داشته باشد و یک مجموعه را برای تحقق 
چشم اندازهای صنعتی و دریایی یاری کند.حیدری 
 عنوان کــرد: با توجه به نــوع فعالیتمان در تمام 

پروژه ها از ابتدا تا انتها حضور داشته ام و این باعث 
افتخار است که پیشــرفت ایزوایکو سرآغازفصل 
جدیدی برای گسترش حمل و نقل دریایی کشور و 

توسعه ی صنعت نفت و گاز است.

گروه خبر // شرکت پالایش نفت بندرعباس 
رتبه اول فروش شرکت های گروه نفتی و رتبه 
دوم شــاخص فروش و عنوان شرکت پیشرو 
بیست و سومین همایش ملی شرکت های برتر 
اقتصاد ایران موســوم بهiMi- 1۰۰ را کسب 

کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛  در همایش رتبه بندی 
شــرکت های برتر اقتصاد کشــور کــه با حضور 
مسئولان کشوری و مدیران بنگاه های اقتصادی در 
مرکز همایش های بین المللی صدا و سیما در تهران 
برگزار شد، با ارزیابی سازمان مدیریت صنعتی ایران 
500 شرکت های برتر اقتصاد کشور معرفی شدند.

در این رتبه بندی که بر اســاس گزارش مالی سال 
139۸ شــرکتها صورت گرفت، 500 شرکت برتر 
مورد تجزیه و تحلیل مالی و اقتصادی قرار گرفتند 
که بر این اســاس شرکت پالایش نفت بندرعباس 
رتبه اول فروش گروه شــرکتهای نفتی و همچنین 
رتبه دوم شاخص فروش شــرکت های برتر ایران 
را کســب کرد.در این همایش از بین شرکت های 
برتر ده شــرکت به عنوان شرکت پیشرو  بر اساس 
ارزیابی روند رشــد در 4 سال اخیر معرفی شدند 
که شــرکت پالایش نفت بندرعباس نیز بر اساس 
ارزیابی و بررسی شــاخص های اقتصادی موفق 
به دریافت عنوان شــرکت پیشرو شد. مدیرعامل 

 شــرکت پالایش نفــت بندرعباس بــا تبریک 
عنوان های کسب شده گفت: با تلاش های کارکنان 
این شرکت برای تولید مستمر و بدون وقفه و با انجام 
نظارت و راهبری مناسب واحدهای عملیاتی، این 
شرکت رتبه های برتر اقتصادی را کسب کرد. نامور 

افزود: شرکت هایی که در بین 500 شرکت برتر قرار 
گرفتند بنگاه های بزرگ اقتصادی کشور هستند که 
با توجه به عوامل اقتصادی مانند اشتغال زایی، ایجاد 
ارزش افزوده و در نتیجه افزایش تولید  تاثیرگذاری 

بالایی بر اقتصاد کشور دارند.

  فقط چند  ماه دیگر این صبر و دقت باید ادامه پیدا کند 
تا شاید با کمک واکسن هایی که در حال ساخت است، 
بتوانیم شر ویروس تاجدار کرونا را از سر مردم کم کنیم. 

فقط چند ماه لطفا! 
  حمید عمادی،  متخصص بیماری های عفونی، در یادداشتی 
نوشت:  »درست یک  سال قبل وقتی کرونا پایش به ایران باز 
شد، نه تصور درستی از این ویروس داشتیم و نه می دانستیم 
باید با آن چگونه مقابله کنیم. فکر می کردیم ویروس تاجدار 
کرونا مانند مرس و سارس که در چین شایع شد اما به ایران 
نرســید، این  بار هم راهی به کشور باز نمی کند و اگر هم باز 
کرد می توانیم با برخی روش های پیشگیرانه عمرش را کوتاه 
و خطرش را کم کنیم اما ویروس وارد کشــور شد و در ابتدا، 
سیستم بهداشت و درمان را برای چند روز غافلگیر کرد. کسی 
راهی برای درمان و جلوگیری از انتقال آن نمی دانست و حتی 

بودند پزشــکانی که حاضر به ویزیت این دســته از بیماران 
نمی شدند. کمی که شــوک ها و ترس ها از بیماری کمتر شد 
و اطلاعات اولیه برای مقابله با آن بیشتر، نخستین کشوری 
بودیم که با تدوین پروتکل های بهداشتی و استفاده از داروهای 
مؤثر بر بیماری تلاش کردیم از شــیوع بیشتر آن جلوگیری 
کنیم. اگرچه ویروس در یکی، دو شــهر شایع بود و مردم آن 
را با سفرهای خود منتشر می کردند اما با اجرای سیاست های 
پیشگیرانه و همدلی جانانه مردم در اسفندماه برای نخستین  بار 
شاهد تعطیلی مراسم های نوروز بودیم و با این روش موفق به 
مهار پیک اول کرونا در فروردین شدیم. با تجربه قبلی درباره 
ویروس ها، فکر می کردیم کرونا ویروســی زمستانی است و 
با گرم شــدن هوا از بین می رود اما فریب خوردیم و بعد از 
اردیبهشــت و گذران ایام  ماه  مبارک رمضان و تعطیلات آن، 
ســفرهای نرفته در نوروز، خرداد و مرداد روزهای تلخی را 

برای کشور رقم زد. آغاز سفرها و کاهش رعایت پروتکل ها، 
پیک دوم کرونــا را به  وجود آورد.مــردم از محدودیت ها 
و ماســک زدن ها خسته بودند و این خســتگی، مرداد بدی 
را برای کشــور رقم زد. با این حال، با وجود خســتگی ها 
و ســرخوردگی ها، باز هم مردم پــای کار آمدند. با اجرای 
سیاست های سختگیرانه پیک دوم مهار شد و وضعیت رو به 
بهبودی رفت. بهبودی دوباره اوضاع، بار دیگر فریب مان داد 
و کار به جایی رسید که پیک ســوم در آبان روزهای سیاه 
و تلخی را برایمان ســاخت. جان باختگان هر روز بیشتر از 
قبل و خانواده های زیادی داغدار عزیزان شان شدند. نمی دانیم 
که آیا آن زمان هم ویروس انگلیســی در کشور شایع بود که 
روند فوت افراد این چنین با شتاب بالا می رفت یا نه اما، باز 
هم محدودیت ها به مردم تحمیل شد تا شاید این  بار بتوانند 
کرونا را شکست دهند.دوباره اوضاع آرام شد اما پیام های بد 

مسئولان به مردم و آبی اعلام شدن وضعیت در برخی شهرها، 
مردم را تشویق به سرپیچی از رعایت پروتکل ها کرد؛ تشویقی 
که حالا بار دیگر آمار ابتلای افراد به ویروس را در کشــور 
بالا برده و ما را در آســتانه قرارگیری در پیک  چهارم شیوع 
ویروس قرار داده  است. مشکل ما ندانستن مردم نیست بلکه 
رعایت  نکردن اصول بهداشتی از سوی مردم و مسئولان است. 
ویروس هوشمندانه عمل می کند و آماده است تا از هر غفلتی 
سوءاستفاده کرده بلکه بتواند خود را به جامعه انسانی تحمیل 
کند.هوشــمندی ویروس ما را ناگزیر از آن کرده است که در 
راه مقابله با آن هوشمندانه عمل کنیم و تا جایی که می توانیم 
با رعایت دستورات بهداشتی از خود مراقبت کنیم. فقط چند 
 ماه دیگر این صبر و دقت باید ادامه پیدا کند تا شاید با کمک 
واکسن هایی که در حال ســاخت است، بتوانیم شر ویروس 

تاجدار کرونا را از سر مردم کم کنیم. فقط چند ماه لطفا!«

فقط چند ماه لطفا !

شرکت پالایش نفت بندرعباس
پیشرو در اقتصاد ایران

فصل هایی از پیشرفت صنعت دریایی از زبان کارگری در دل ایزوایکو

گروه خبر // سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: ممنوعیت پروازهای مستقیم و 
غیر مســتقیم به انگلیس تا 2۰ اسفند تمدید شد و احتمال تمدید آن تا پایان سال وجود 

دارد. 
  »محمد حسن ذبیخش«  از تمدید محدودیت سفر به انگلیس برای سومین بار خبر داد و گفت: با 
توجه به رسیدن به دوره پیک شیوع کرونای انگلیسی احتمال زیاد وجود دارد که بعد از 20 اسفند 
هم ممنوعیت سفر به انگلیس تمدید شود.وی توضیح داد: سازمان هواپیمایی تابع تصمیمات ستاد 
مبارزه با کرونا است و تا برگزاری جلسه آینده که تصمیم نهایی گرفته خواهد شد، ممنوعیت سفر 
تا 20 اسفند به طور قطعی  ادامه خواهد داشت.به گزارش ایرنا، ابتدای دی ماه و با شیوع ویروس 
جهش یافته کرونا در انگلستان، ایران پروازهای خود را به لندن قطع کرد و بر اساس درخواست ستاد 
ملی مقابله با کرونا پروازهای انگلستان تا آخر دی ماه ممنوع شد. این ممنوعیت تا پایان بهمن ماه نیز 
مجددا تمدید شد.سازمان هواپیمایی دی ماه امسال به تمام شرکت های هواپیمایی داخلی، خارجی 
و دفاتر فروش بلیت اعلام کرده اســت که فروش بلیت تهران - لندن اعم از مستقیم و غیرمستقیم 
برای جلوگیری از شیوع کرونای انگلیسی، ممنوع است. بر اساس تصمیم جدید هم ایران همچنان نه 
مسافری از مبدا انگلیس را می پذیرد و نه امکان سفر از ایران به انگلیس تا روز 20 اسفند وجود دارد.

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد

ممنوعیت سفر به انگلیس تا 2۰ اسفند تمدید شد

در مراکز اهدای خونِ، خون اهداکنندگان داوطلب واجد 
شــرایط لازم )با انجام برخی پایش ها(، توســط مراکز 
انتقال خون جمع آوری می شــود. سپس خون هدیه شده 
برای بررســی ایمنی و ســلامت آن مورد آزمایش های 
غربالگری و تأیید ســلامتی قــرار گرفته و خونی که در 
این آزمایش ها، رد شود با شرایط خاص و با حفظ کامل 
ایمنی ســوزانده و معدوم می گردد. خون و فرآورده های 
خونی ســالم به بانک خــون مراکز درمانــی تحویل و 
در مواقــع نیاز بــرای یکی از بیمــاران نیازمند مصرف 
می شود. در بیشــتر موارد اهدا کننده، بیمار مصرف کننده 
خون یا فرآورده را هیچگاه ندیده و نمی شناســد. فرآیند 
انتقال خون ستون پزشــکی مدرن است که هرساله جان 
میلیون ها نفر را نجات می دهد خون ســالم نجات دهنده 
زندگی است و همه روزه در سراسر جهــان بســیاری 
 از افــراد بــه خــــون و فرآورده های خونی نیاز پیدا 
می کنند به طوریکه از هر سه نفر مردم دنیا،یک نفر در طول 

رندگی احتیاج به تزریق خون و فرآوردهای خونی دارد.از 
 بارزترین موقعیت هایی که نیاز مبرم به دریافت خون پیدا 
می کنند آســیب دیدگان از حوادث و ســوانح گوناگون 
مانند تصادف رانندگی، سوختگی ها و عمل های جراحی 
است. اما با شیوع ویروس کرونا بسیاری از اهدا کنندگان 
خون به دلیل رعایــت پروتکل ها و ترس از ابتلا به این 
ویروس دیگر به مراکز اهدای خون مراجعه نمی کنند شیوع 
گسترده ویروس کرونا در موج جدید و ایجاد نگرانی های 
زیاد در جامعه، یکی از دلایل جدی در کاهش آمارهای 
 حضور و اهدای خون مردم اســت که برای از بین بردن
 نگرانی ها، بارها اعلام شده است که مراکز اهدای خون به دلیل 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی، در بالاترین سطح سلامت 
 قرار دارند و در مراکز انتقال خون مطابق اســتانداردها و 
 پروتکل های بهداشــتی ، الزامات برای حفظ ســلامت 
اهدا کنندگان اجرا می شود و خطری در رابطه با ویروس 
 کرونا و یا هر آلودگی دیگــر مراجعه کنندگان را تهدید 

نمی کند. با حضور مســتمر مردم به طور خاص در این 
روزهای سخت بهترین و شیرین ترین لحظه ها را در نظام 
سلامت بسازند زیرا چشم بیماران ، منتظر اهدای خون مردم 
و رساندن این مایه حیات بخش به بدن رنجور آن هاست. 
عدم وجود جایگزین مناسب برای خون، محدودیت زمان 
نگهداری و نیاز همیشگی به خون و فرآورده های آن سبب 
شده تا اهدای خون از اهمیت و جایگاه ویژه ای برخوردار 
 باشــد. گاهی فراخوان هایی در فضای مجازی منتشــر 
می شــود که مخاطبین را تشویق به اهدای خون می کند 
و گاهی هم نتیجه های مثبتی حاصل می شــود و کمبود 
خون مقطعی جبران می شود اما نیاز به خون و فرآورده های 
خونی نیاز همیشگی و روزانه است و چنانچه مردم به مدت 
دو روز خون اهدا نکنند شــبکه خون رسانی کشور دچار 
مشکل می شود. خون و فرآورده های خونی مدت زمانی 
طولانی نمی توان نگهداری کرد از همین رو نیاز به اهدای 

مستمر خون است.
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گروه خبر // مدیر اجرایی جشن عکس هرمزگان اعلام کرد: 
با توجه به اینکه یک بار مهلت ارسال آثار عکاسان به دبیر 
خانه هشتمین جشــن عکس هرمزگان تمدید شده امکان 

مهلت دوباره برای ارسال آثار وجود ندارد.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ، مهدی ناظری در این باره گفت: 
بر اســاس تصمیم گیری دبیر خانه این جشن و شرایط ویژه 
پاندومی کرونا مهلت ارسال آثار تا امروز30 بهمن ماه تمدید 
شــد.وی در ادامه عنوان کرد: به دلیل نزدیکی به پایان ســال 
 و شــرایط ویژه حاکم بر جامعه امکان تمدید تاریخ ارســال 
 آثار برای عکاســان وجــود ندارد همچنین عکاســان باید 
سعی کنند آثار خود را تا تاریخ 30 بهمن به دبیر خانه ارسال 

نمایند.
   ناظری در پایان تشــریح کرد: آثار ارائه شــده در تاریخ 5 
اسفند داوری و نتیجه نهایی آن از طریق دبیرخانه این جشن و 

سایت انجمن عکاسان هرمزگان اعلام می شود. 

مدیر اجرایی جشن عکس هرمزگان:

مهلت ارسال آثار به جشن عکس 
دیگر تمدید نمی شود


